







教育部 主管 中南大学 主办

首页 | 期刊简介 | 本刊消息 | 投稿指南 | 审稿流程 | 编辑流程 | 征订启事 | 付款方式 | 下载中心 | 相关期刊 | 开放获取 | 联系我们 | 编辑园地

论文摘要

中南大学学报(自然科学版)

ZHONGNAN DAXUE XUEBAO(ZIRAN KEXUE BAN) Vol.33 No.1 Feb.2002

[PDF全文下载] [全文在线阅读]

文章编号: 1005-9792(2002)01-0096-04

非线性动态控制系统的全局调节

王连圭1, 余腊生2

(1. 中山学院电子系,广东中山 528403; 2. 中南大学信息科学与工程学院,湖南长沙 410083)

摘 要:考虑非线性动态控制系统的全局调节问题,提出了一种状态反馈调节方法,使非线性系统是全局稳定的.当稳定状态误差为0时,系统的解有界,这反映了实际系统要求在完成跟踪任务的同时,系统的内部能正常运行.此外,在给定的假设下利用不变流形理论,得到了非线性控制系统的全局调节问题使状态反馈可解的充分必要条件.对于非线性系统的局部调节问题,使非线性系统满足:系统稳态误差为0时,系统的解是渐近稳定的,它意味着在解决调节问题的同时,系统内部也趋于稳定.应用结果表明,该反馈调节方法适用于控制具有参数及结构不确定的非线性控制系统.

关键字: 非线性动态控制系统; 全局调节; 状态反馈; 不变流形

The global regulation of nonlinear dynamical control systems

WANG Lian-gui¹,YULa-sheng²

(1 Department of Electronics, Zhongshan College, Zho, ngshan 538403, China; 2 College of Information Science and Engineering, Central South University, Changsha 410083, China)

Abstract: The global regulation problem of nonlinear dynamical control systems is studied, and the state feedback regulation method is presented. With the method, the nonlinear systems is globally stable. When the steady-state error is zero, the solution of the systems is bounded. And when the practical system tracks aim without error, the systemruns well. For solving the global regulation problem of nonlinear dynamical control systems, the sufficient and necessary conditions of state feedback are obtained by using the invariant manifold theory with the given assumption. When the steady-state error of the local regulation problem of nonlinear control systems is zero, the solution of the system is asymptotically stable. It means that the regulation problem is solved, and the interior of systems is stable. The sufficient and necessary conditions are obtained for the local regulation problem. Finally, an example is given to demonstrate the application of the results.

Key words: nonlinear dynamical control systems; global regulation; state feedback; invariant manifold

中国有色金属权威知识平台

版权所有:《中南大学学报(自然科学版、英文版)》编辑部

地 址: 湖南省长沙市中南大学 邮编: 410083 由 话, 0731-88879765 焦直, 0731-88877727

电子邮箱: zngdxb@mail.csu.edu.cn 湘ICP备09001153号